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více než 200 aut. Zbývá „jen“ vysoutěžit 
zhotovitele, takže letos na podzim už 
by to, pokud vše dobře půjde, mohlo 
vypuknout. Pokud se tak stane, bude 
také čas „oživit“ projekt regulace par-
kování, zejména v okolí nádraží, které 
je hlavně během všedních dní obsypá-
no auty a obyvatelé těchto lokalit jsou 
touto dopravou velmi zatíženi. Ale stá-
le platí to, že do té doby, než bude při-
pravena plocha pro parkování, žádné 
regulace zavedeny nebudou.

Máme toho ještě spoustu před sebou 
a ani letošní léto nevypadá, že bychom 
jej mohli nazývat „okurkovou sezo-
nou“, ale to nevadí, protože nás to stá-
le baví a je super vidět, jak vám pod 
rukama vzniká spoustu skvělých věcí. 
Mezi prací si ale určitě udělejte čas i na 
trochu odpočinku, z vlastní zkušenosti 
teď vím, že vás to jinak doběhne. Všem 
vám přeji, abyste měli šanci si užít prv-
ní letní měsíc kromě práce také přípra-
vami na to pravé prázdninové léto, kte-
ré je tu co by dup.

●  Vaše�starostka� 
Markéta�Rydvalová

Milí sousedé, Úva-
láci,
první letní měsíc 
je tu a s ním i to 
předprázdninové 
chvění ve vzdu-
chu. Děti už se 
nemůžou dočkat 
a my rodiče ještě 
na poslední chvíli 
řešíme, jak vypl-
nit posledních pár 
dní, které ještě ne-

jsou pokryté…každoroční opakující se 
stav, který nám společně se zvyšujícími 
se teplotami připomíná, že je tu léto…

Během května jsme měli spoustu pří-
ležitostí se potkat, počasí akcím přálo,  
a tak za velké účasti proběhly již tradič-
ní Highland games, Streetfood festival, 
koncert k 80. výročí konce 2. světové 
války, setkání Baráčníků k jejich 55. vý-
ročí, bylo to zase nabité a stálo to za to. 
Díky všem, kteří pomohli při přípravách 
a taky díky vám všem, kteří jste svou 
přítomností vytvořili skvělou atmosfé-
ru. V následujícím období nás čeká let-
ní kino, tak věřím, že se na některém  

z promítání také potkáme. Letní kino 
má zvláštní kouzlo, většinou ani tak ne-
jde o promítaný titul, jako spíš o tu at-
mosféru. Vzít si deku, nějakou dobrotu 
a něco k pití a zajít si to zažít, zkuste to, 
stojí to za to.

V letošním roce jsme netrpělivě oče-
kávali, jak dopadnou zápisy na naší 
základní škole a také v mateřské ško-
le. Naše základní škola přijme všechny 
úvalské děti, které absolvovaly zápis  
a my využijeme léto k tomu, abychom 
nejen jim, ale i všem ostatním školá-
kům zase trochu vylepšili prostředí, ve 
kterém tráví velkou část svého času.  
A naše mateřská škola, tam stále pro-
bíhá přístavba 2 nových pavilonů pro 
dalších 48 dětí, které se pro naše nej-
menší na podzim také otevřou. S ostat-
ními kapacitami, které jsou v našem 
městě k dispozici tak budeme také na-
šim nejmenším schopni nabídnout do-
statečnou kapacitu.

A protože dobrých zpráv není nikdy 
dost, mám tu jednu další. Středočeský 
kraj získal stavební povolení na realiza-
ci P+R parkoviště u nádraží s kapacitou 

SLOVOSLOVO
STAROSTKYSTAROSTKY

POZVÁNKAPOZVÁNKA

POZVÁNKA NA ZASEDÁNÍ  
ZASTUPITELSTVA

Zveme občany na veřejné  
zasedání Zastupitelstva  

města Úvaly, které se koná  
ve čtvrtek 26. 6. 2025  

od 18.00 hodin v sále Domu 
s pečovatelskou službou  

Úvaly, nám. Svobody 1570

Program�jednání�bude�oznámen� 
na�úřední�desce�městského�úřadu.

Konečně se podařilo dosáhnout stavu, 
kdy je možné sportoviště otevřít, takže 
připravte míče, pálky, tenisky a přijďte 
vyzkoušet od pondělí 19. 5. nové spor-
toviště u našeho koupaliště!!!

Součástí sportoviště v hodnotě cca  
3 809 000 Kč je víceúčelové multifunkč-
ní hřiště o rozměrech 24 x 13 metrů  
s umělým polyuretanovým povrchem, 
pískové hřiště pro plážové sporty,  
2 stoly pro stolní tenis, čtyřhoupačka  
a spousta prostoru pro pořádání akcí.

Takže milé Úvalačky, milí Úvaláci, užijte 
si tento prostor, ale prosím, dle vyda-
ného provozního řádu a s dodržováním 
všech norem slušného chování tak, 

OTEVŘENÍ�NOVÉHO� 
SPORTOVIŠTĚ�U�KOUPALIŠTĚ

abychom tento prostor mohli využívat 
všichni ještě hodně dlouhou dobu, pře-
dem vám za to ze srdce děkuji a těším 
se třeba při plážovém volejbale na vidě-
nou. Sportu zdar😊

●  Vaše�starostka�Markéta�Rydvalová
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žit železnou rudu.

Recyklací vysbíraných spotřebičů se 
také podařilo získat 511,41 kg mědi, což 
stačí pro ražbu 90917 1€ mincí, nebo 
622,50 kg hliníku, který by stačil na vý-
robu 41500 plechovek o objemu 0,33 l.

Pamatujte! Elektrozařízení obsahu-
je nejen dále využitelné materiály, ale 
také škodlivé látky. Odhozením do po-
pelnice se elektrozařízení nedostanou 
k recyklaci, ale skončí nevyužité na 
skládce. Odevzdávejte spotřebiče na 
sběrný dvůr nebo poslednímu prodejci 
při zakoupení nového!

 ●  Odbor�životního�prostředí� 
a�územního�rozvoje

ve�spolupráci�se�společností� 
ELEKTROWIN,�a.s.

CO�JSME�V�ROCE�2024�UDĚLALI�PRO�ŽIVOTNÍ�
PROSTŘEDÍ?
Díky obyvatelům se naše město Úvaly 
může za rok 2024 pochlubit výsledky 
sběru vysloužilého elektrozařízení pře-
daného ke zpětnému odběru společ-
nosti Elektrowin o celkové hmotnosti 
25,41 t. Každý obyvatel tak odevzdal 
průměrně 3,39 kg spotřebičů. Ušetři-
li jsme tak spotřebu elektřiny a snížili 
produkci skleníkových plynů. Nespotře-
bovali jsme ropu, železnou rudu, měď  
a hliník, které jsou potřebné pro průmy-
slovou výrobu. Nahradili jsme je právě 
recyklací odevzdaných spotřebičů. 

Konkrétní přínos obyvatel vyčísluje 
Osvědčení o podílu na zlepšení život-
ního prostředí, které na základě dosa-
žených výsledků vystavil kolektivní sys-
tém pro sběr a recyklaci vysloužilých 
spotřebičů Elektrowin.

Vyplývá z něj, že díky našim odpověd-
ným obyvatelům došlo za rok 2024  
k úspoře produkce CO2 o 261,76 tun. 
Tipnete si, kolik smrků pohltí stejné 
množství CO2? 101 ks!

Také nebylo nutné vytěžit a spotřebovat  
14 897,01 litrů ropy. Představte si, že z to-
hoto množství se pokryje spotřeba pohon-
ných hmot auta např. na cestu z Prahy do 
Brna po dálnici D1 a to 558 krát.

Došlo také k úspoře 153 352,80 kWh ener-
gie. Asi stejné množství, jako kdybychom 
spustili cyklus myčky nádobí 153353 krát.

Z odevzdaného množství spotřebičů se 
podařilo vrátit do výroby 14 660,93 kg 
železa. Takové množství recyklovaného 
železa je možné použít pro výrobu 601 
ks nových praček, aniž by bylo nutné tě-

k vyzvednutí v podatelně MěÚ Úvaly. 

Nominace lze podávat do 15. 10. 2025. 

●  Vedení�města

KDO�BUDE�JUNIOR�MĚSTA�ÚVALY�PRO�ROK��
2025?
Máte ve svém okolí dítě či mladistvého, 
který vykonal výjimečný čin, podal výji-
mečný výkon nebo  reprezentoval  měs-
to na výjimečné úrovni v oblasti kultury, 
sportu, vědy a techniky, morálky a etiky, 
mezilidských vztahů, ochrany přírody  
a podobně? 

Nominujte ho na ocenění Junior města 
Úvaly pro rok 2025. 

Nominační formulář je ke stažení na 
www.mestouvaly.cz/obcan/mesto/in-
formace-o-meste/historie/oceneni-ob-
cane/junior-mesta-uvaly/, případně je  

Slunečné odpoledne jsme si  všich-
ni užili, večer nám zpříjemnil Ondra 
Novák s kapelou Univers party band.  

 ●  Za�vedení�města� 
Jana�Tesařová,�tajemnice

PÁLENÍ�ČARODĚJNIC�V�ÚVALECH�
Ve středu  30. 4. 2024 se konala na hřišti 
pod kostelem již tradiční akce Čaroděj-
nice pořádaná městem Úvaly ve spolu-
práci s MDDM.  Akci zahájila starostka 
města, která v 16,30 zapálila hranici  
s vydařenou čarodějnicí, zhotovenou 
kolektivem MDDM.  Celým odpole-
dnem provázel Ondra Novák, který 
předával odměny  za úžasné  kostýmy 
malým čarodějnicím a čarodějům.  Děti 

se pobavily při vystoupení kouzelníka, 
který ve dvou vstupech předvedl zají-
mavou show. Tradiční stezku s úkoly 
si užili  jak nejmenší, tak i starší ško-
láci. Zábavné atrakce a soutěže, pře-
kážková dráha, divoký býk a moucha, 
byly dětmi v obležení od začátku až do 
konce akce.  Za odměnu dostali všich-
ni sladkosti a buřtík, který si na místě 
opekli. Na místě byly stánky s občers-
tvením, jak pro děti, tak i pro dospělé. 



O stanoviště pak MDDM a o ostatní 
město, bylo to super i jen ty dvě hoďky, 
které jsem tam zhruba byla. Jen jsem se 
bála o tylovou sukni paní starostky, kte-
rá horlivě zapalovala hranici a jemná 
látka povlávala ve větru... Stánky s dob-
rotami nechyběly, probíhal Čaroděj-
nický běh s trasou a úkoly. Odměnou 
byly opět buřtíky a pití za vyplněnou 
kartičku. Hasiči a policie měli vše pod 
kontrolou. Na hranici se teplem zvedla 
sukně upalované ženy a Ondra vtipně 
poznamenal, že první se to stalo Mary-
lin Monroe nad větrákem metra.

… připraven byl i pan Martinák na 
Dobrým místě s pečeným masíč-
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80.�VÝROČÍ�KONCE� 
II.�SVĚTOVÉ�VÁLKY
Položením kytic uctili vý-
znamné 80. výročí konce  
II. světové války zástupci ve-
dení města, základní školy 
a úvalských skautů, zazněla 
česká státní hymna. 

V neděli 11. 5. se konal  
v úvalském kostele koncert 
k příležitosti 80. výročí kon-
ce II. světové války a 55 let 
od založení Obce baráčnické 
v Úvalech. 

●  Vedení�města

VŠIMLI�JSME�SI,�ŽE�…�
… program kolem upálení čarodějni-
ce byl pojat jinak, více atrakcí pro děti,  
a dokonce nadvakrát vystupoval i kou-
zelník, aby si přišly na své i ty, které to 
kolem 16. hod. nestihly. Davy se totiž 
hrnuly stále. O hudební doprovod se 
postaral Ondra Novák a The Universe. 

kem na plátu nad ohněm, bavorskými 
klobáskami a telecími párečky.

… 2. 5. zcela nový profesionální cyk-
loservis v Úvalech – to je nabídka na 
fb. Základní spotřební díly skladem, 
volné termíny ... servis hydraulických 
brzd, odpružených vidlic, zaplétání 
kol a další. To je asi služba, která roky  
v Úvalech chyběla, a proto snad nepů-
jde o reklamu, ale důležitou informa-
ci … provozuje Kuba Matouš  https://
www.bikestop.cz/kontakt/.

… na fb si bývalý pan starosta postě-
žoval … „Trochu mne jen mrzí, že se  
v tom úplně nepokračuje (míní projek-
ty adaptace města v přípravě na kli-



    

ZPRÁVY�Z �MĚSTAZPRÁVY�Z �MĚSTA6 ŽIVOT ÚVAL 6/2025

V�ÚVALECH�SE�DLOUHO�ŽIJE
V našem městě žije několik občanů, 
kterým je více než sto let.  Jednou  
z nich je paní Zdeňka Michálková, která 
začátkem dubna t.r. oslavila krásných 
101 let. S paní starostkou a sociál-
ní pracovnicí správního odboru jsme 
měly tu čest osobně ji přijít poblaho-
přát do domova seniorů, kde žije. 

Bylo to úžasné setkání s pozitivně na-
laděnou ženou, která během návštěvy 
vzpomínala a vyprávěla o svém životě. 
Odcházely jsme obohaceny o její život-
ní nadhled, moudrost a zkušenosti.

Přejeme mnoho zdraví a životního elá-
nu do dalších let!      

 ●  Jana�Tesařová,�tajemnice

postačí podepsat čestné prohlášení  
o nabytí kola)  a očištěné kolo.

Vlastní úkon trvá cca 30 minut na jedno 
kolo, po nanesení značení není možné po 
dobu 24 hodin na kole jezdit, aby mohla 
látka správně vytvrdnout.

V případě deště se forenzní značení ruší, 
vzhledem k tomu, že nanesená látka 
musí na kole vytvrdnout. 

●  Městská�policie�Úvaly

Jedná se o označování jízdních kol pomo-
cí speciálního roztoku, který obsahuje UV 
složku a mikročástice s jedinečným kó-
dem. Takto označená kola jsou zaregis-
trována nejen do místní databáze, ale i 
do celosvětové databáze výrobce forenz-
ního značení.
 
Cílem je tedy dát jízdnímu kolu identitu, 
odradit pachatele, zvýšit riziko dopadení, 
omezit prodej a urychlit vrácení jízdních 
kol majitelům.

MĚSTO�ÚVALY�NABÍZÍ�PRO�SVÉ�OBČANY� 
FORENZNÍ�ZNAČENÍ�JÍZDNÍCH�KOL�

Chcete si zajistit své jízdní kolo? 

Značení bude probíhat ve dnech  
18. 6. a 25. 6. 2025 na služebně Městské 
policie Úvaly, adresa Pražská 276.  Je nut-
né objednat se předem na telefonním 
čísle Městské policie Úvaly 603 560 008.

Akce je určená pouze pro občany měs-
ta Úvaly, kteří zde mají trvalé bydliště 
a je zcela zdarma.  S sebou si přinesete 
pouze občanský průkaz, kupní smlou-
vu – doklad o koupi kola (popřípadě 
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kem předem telefonicky domluvíte na 
jiném způsobu komunikace. V takovém 
případě bude samozřejmě možné vyu-
žít i jiné komunikační kanály.

V případě nepřítomnosti strážníků  
(např. v nočních hodinách) kontaktujte  
Policii ČR na telefonním čísle 158.

Děkujeme vám za pochopení 

●  Městská�policie�Úvaly

Městská policie Úvaly žádá občany, aby 
v případě potřeby s ohledem na zajiš-
tění co nejrychlejší a nejefektivnější re-
akce na  podněty a oznámení, využívali 
telefonní číslo městské policie 
+420 603 560 008.  

Od 1. 6. 2025 bude Městská policie 
Úvaly primárně reagovat pouze na tato 
telefonická oznámení. 

DŮLEŽITÉ�UPOZORNĚNÍ�
Důvodem tohoto opatření je sku-
tečnost, že zprávy zaslané prostřed-
nictvím platforem jako WhatsApp či 
Messenger se nemusí vždy včas zob-
razit našim strážníkům. Vzhledem  
k technickým omezením těchto aplikací  
a nepředvídatelnosti doručování zpráv 
nemůžeme zaručit okamžitou reakci 
na oznámení podaná tímto způsobem.

Výjimkou z tohoto pravidla je pouze 
situace, kdy se s konkrétním strážní-

matické změny) a některé připravené 
projekty se buď zatím nezrealizovaly 
(revitalizace potoka Výmoly ve městě, 
revitalizace rybníků, lesní hřbitov, re-
vitalizace lomu na volnočasový areál, 
adaptace rybníku Fabrák) nebo se od 
nich úplně upustilo (odstrašujícím pří-
kladem je rekonstrukce ulice Rašínova, 
která měla být proměněna v zelenou 
ulici a místo ní je asfaltová letištní ran-

Např. dětské skupiny náhradou školek. 
Nebo varování před útočícím buldo-
kem v Klánovickém lese, majitelka psa 
známa, ale pes další problémy, nic se 
neřeší. Jen správce skupiny Slovany 
maže někdy takovéto příspěvky. Proč? 
Ptají se postižené.

●  Zachytila�Alena�Janurová,�
kde�mohla�a�zvládla

vej). Ale budu optimista, třeba se k těm 
projektům radnice ještě vrátí, všechny 
ty projekty jsou takříkajíc připravené  
v šuplíku“ … vzpomíná na vlastní čin-
nost spolu s architektem městským  
a zahradnickým, jak se město změnilo.

… zajímavost na fb skupin se mění na-
dále na lákadla různých nabídek vše-
ho možného, něco je občas přínosem. 



a organizaci akce. Těšíme se na příští 
ročník!

 ●  Vědeckotechnické�oddělení�
MDDM�Úvaly
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VELIKONOČNÍ�STEZKA
V dubnu, na Zelený čtvrtek, pořádal 
MDDM Úvaly Velikonoční stezku. Moc 
nás těší, že máme od vás, kteří jste si 
trasu prošli, příjemné ohlasy. Stezky 
se zúčastnilo okolo 120 dětí! Na okru-
hu byly nachystány nejen vědomostní 
úkoly, ale i takové, které prověřily zruč-
nost dětí. Například uvázat mašli nebo 
zdolat slalom s vajíčkem na lžíci nemu-
sí být zas tak snadné. Jinde děti luštily 
velikonoční sudoku či určovaly, jaká 
vajíčka mají ptáci v hnízdě. Děkujeme 
za bohatou účast a těšíme se na vás na 
dalších akcích pořádaných naším Do-
mečkem.

 ●  Hana�Novosádová

ČARODĚJNICE�2025
Jako každý rok, tak i letos proběh-
lo v Úvalech 30. 4. pálení čarodějnic. 
MDDM připravilo program pro děti, 
mládež i dospělé v areálu hřiště, na 
okruhu pod Vinicí a kolem rybníka. 
Na deseti stanovištích děti plnily úko-
ly pod vedením zkušených čarodějnic  
a čarodějů. Odměnou jim byly sladkosti 
a zápis do startovního lístku, za který 
účastníci v cíli dostali buřtíka, a toho si 
pak všichni s chutí opekli. Hlavně pro 
starší návštěvníky byly určeny atrakce 
na hřišti – jízda na rodeo elektrickém 
býkovi, nafukovací překážková dráha 
a naskakování a přilepování na zeď za 
pomoci suchého zipu s výstižným ná-
zvem „Moucha zelená“. Kolem 16:45 byl 
zapálen oheň pod letošní vybranou ča-
rodějnicí, ostatní její kolegyně čekají na 
los zase za rok. Trasy po stanovištích se 
letos účastnilo 557 dětí, pobavit se při-
šlo více než 1 500 dospělých a mládeže. 

Poděkování patří MÚ v Úvalech, který 
zajistil sladkosti a buřty pro děti, stán-

ky s občerstvením, kouzelnickou show 
pro děti a kapelu UNIVERS party band, 
která přispěla k večerní pohodě. Odpo-
lednem provázel Ondra Novák, který 
informoval účastníky o probíhajícím 
programu.

Další dík patří technickým službám za 
přípravu celého areálu, postavení hra-
nice a dopravu všeho, co bylo na akci 
třeba, a taky lektorům MDDM za pří-
pravu a fungování stanovišť.

A co na závěr? Stálo to za to….spousta 
radosti, smíchu, dobré nálady a dobré-
ho jídla a pití. Těšíme se zase za rok.

 ●  Za�MDDM� 
Alena�Navrátilová

MDDM�ÚVALY�NA�DNI�ZEMĚ�V�PŘIŠIMASECH
V sobotu 26. dubna 2025 se vědecko-
technické oddělení spolu s odděle-
ním estetiky z MDDM Úvaly zúčastnilo 
Dne Země na Klepci, který pořádala 
obec Přišimasy. Náš stánek byl jedním  
z mnoha, které nabízely návštěvníkům 
pestrý program a bylo u nás stále plno. 

Zájemci si mohli vyzkoušet pájení, vý-
robu světýlka na klíče, vypalování vlast-
ních klíčenek, tvorbu housenek nebo 
soutěže s roboty.

Děkujeme obci Přišimasy za pozvání 
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MDDM�ÚVALY�NA�MAKER�FAIRE�PRAGUE�2025
Vědeckotechnické oddělení MDDM 
Úvaly se o víkendu 10.–11. května zú-
častnilo jednoho z největších festivalů 
techniky a tvořivosti u nás – Maker Fai-

re Prague 2025. V Křižíkových pavilo-
nech pražského Výstaviště jsme mezi 
stovkami inovátorů a kutilů představili 
náš stánek s názvem „MDDM Úvaly“.

Přivezli jsme ukázky „hračiček“, které 
používáme při výuce – od programova-
telných zařízení přes vlastní konstruk-
ce až po jednoduché technické vychy-
távky. Nechyběly ani hotové výrobky, 
které vznikly rukama našich šikovných 
účastníků kroužků. Návštěvníci si moh-
li vše prohlédnout a v mnoha přípa-
dech i sami vyzkoušet.

Velký úspěch měly naše interaktivní 
hry, které jsme připravili tak, aby bavily 
malé i velké. Naším cílem bylo ukázat, 
že technika nemusí být složitá – na-
opak, může být zábavná a dostupná 
každému.

Účast na takto velké akci pro nás byla 
velkou zkušeností i radostí. Děkujeme 
všem, kdo se u našeho stánku zastavili 
– a těšíme se, že podobné nadšení pře-
neseme i zpátky domů, do Úval.
      

 ●  Vědeckotechnické�oddělení�
MDDM�Úvaly

Všichni jsme se totiž skvěle bavili, občers-
tvovali, tančili, zpívali a bylo nás tam ten-
tokrát až do té zavíračky opravdu hodně.

Takže za nás, návštěvníky  –  díky moc 
všem, kteří na tomto fakt povedeném ve-
čeru mají svůj podíl.

●  Jana�Horová

Původně jsme na letošní akci Čaroděj-
nice šli s myšlenkou, že třeba potkáme 
nějaké známé a trochu si popovídáme. 
Nakonec jsme známých potkali mnoho  
a popovídali si taky hodně. 

Program pro děti byl jako vždycky super 
zajištěný od MDDM, ale výborný tah byl po-
zvat na večer Ondru Nováka a jeho kapelu. 
Zahrají cokoliv, zahrají to výborně a hlavně 

ÚVALSKÉ�ČARODĚJNICE�OČIMA�NÁVŠTĚVNÍKA
… zahrají to tak, aby se při jejich vystoupení 
hovořící lidé slyšeli.  Určitě si to moc užily  
i děti, které si na pódium mohly chodit s 
kapelou zazpívat písničky typu „Bedna od 
whisky“. 

Letošní pálení čarodějnic skončilo v půl 
jedenácté tím, že chlapi z technických slu-
žeb už vypínali elektřinu a začali rozebírat 
pódium muzikantům téměř pod nohama. 

má jablko a v něm tucet brrrrček, když má 
žízeň pije mošt, jako každý cvrček“ zdo-
mácněly v mnohých dětských pokojíčcích. 
Další „peckou“ koncertu bude 5 receptů 
asijské kuchyně od Stanislava Jelín-
ka. Tak doufám, že nám po důstojném 
koncertu s Te Deum Antonína Dvořáka  
v kostele odpustíte poněkud „lehčí“ muziku 
a zajdete v neděli 15. 6. v 17:17 na pro-
voněný Skoroletní koncert. Anebo s námi 
choďte zpívat každé úterý, zkoušíme  
v sále DPS od 18:30 do 20:30.

Zpěv prodlužuje zdraví!

●  Váš�sbormistr�Standa�Mistr

V neděli 15. 6. 2025 v 17:17 hodin se ven-
ku u jídelny ZŠ odehraje již 5. ročník cyklu 
koncertů, nazvaný Koncert Skoroletní, 
které jsme založili při vzniku našeho Stře-
dočeského sboru. Tyto venkovní koncerty 
mají ještě jeden rozměr, a to vůni. Vůni 
košaté lípy, našeho národního stromu. 
Místo je i částečně zastřešené, a tak se 
může koncert konat i v případě skorolet-
ního deštíku.

Vloni jsme zde uvedli koncert zhudebněné 
poezie českých básníků k Roku české hud-
by. Letos se o místo rozdělíme s Eliškou 
Kovalskou, členkou komorního příbram-
ského sboru Krásky, který nám přijede s 

ZVEME�VÁS�NA�KONCERT�SKOROLETNÍ,� 
TENTOKRÁT�S�AUTORSKÝM�ČTENÍM

voničkou lidových písní. Spisovatelka Eliš-
ka Kovalská, autorka webu www.umě-
lecvdomácnosti.cz, nám bude předčítat 
ze své knihy Pěkně vypečená dovolená. 
Když jsem hledal na internetu něco bliž-
šího, zaujal mě komentář jedné čtenářky: 
„Děkuji ti za krásný příběh (nemůžeme ho 
zde prozradit) a 100% doporučuji všem  
a půjčuji svým kamarádkám. Knížka je 
vtipná, čtivá, napínavá, prostě Boží!“ Také 
my se budeme těšit, a čtení doplníme ve-
selou hudbou: Jiří Pazour, věhlasný klavír-
ní improvizátor, napsal Písničky pro smí-
šený sbor na texty Jiřího Žáčka. Dětské 
verše jako: „Sedí kapr v kapradí, pranic 
mu to nevadí“, nebo o cvrčkovi - „na stole 
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demokracii, právo  a ochranu                                                                                                
základních lidských hodnot 

a naplní nás všechny svým pokojem.                                                                                                                   
AMEN.

●  Jitka�Pokorná,�
farářka CČSH v Úvalech

MODLITBA ZA  NAŠI VLAST 
PRONESENA DNE 5. 5. 2025 

V JIRÁSKOVĚ ULICI U BÝVALÉHO 
HOTELU BUDKA V ÚVALECH 

U PŘÍLEŽITOSTI SLAVNOSTNÍHO 
ODHALENÍ DALŠÍCH PAMĚTNÍCH DESEK 

BOJOVNÍKŮ ZA SVOBODU 
NA PAMĚŤ 80. VÝROČÍ UKONČENÍ DRU-

HÉ SVĚTOVÉ VÁLKY:

Všemohoucí Bože, 
stojíme dnes před tebou na místě 

odhalení pamětních desek 
se jmény bojovníků za svobodu 

ve druhé světové válce s vděčností                                                                       
za zemi, ve které můžeme 

svobodně žít. 

MALÉ�OHLÉDNUTÍ�DO�MĚSÍCE�KVĚTNA
Děkujeme ti za ni, za její 

přírodní bohatství a pestrost.                                                                                  
Děkujeme za naše předky, kterým 

nebyla tato země lhostejná, kteří vydali 
své síly nebo dokonce život pro její 

svobodu a rozvoj. 
Děkujeme, že můžeme zažívat 

svobodu, právo a žít v naší  
české zemi bez války a rozbrojů.                                                                   
Prosíme, zachovej naši vlast i pro 

další  generace. Prosme také za ty,                                                                                                                    
kteří nás předešli v náplň věčnosti,                                                                                               

zvláště za statečné, kteří položili 
svůj život za svobodu a obnovení                                                                                           

československého státu v roce 1945 .                                                                                       
Ať Bůh žehná  naší vlasti, 

provází ty, kteří usilují o pravdu, 
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A protože jsme byli zvědaví, vzali jsme 
lupy a zkoumali, kdo už se na zahradě 
zabydlel!

Malá etiketa – zábava i poučení – Jed-
no dopoledne jsme si zpestřili divadel-
ním představením „Malá etiketa“, díky 
kterému se děti zábavnou formou uči-
ly, jak se správně chovat – ať už u stolu,  
v dopravě nebo při setkání s dospělými. 
Písničky a tanec vtáhly všechny do děje 
a učení bylo rázem zábavou.

U úvalských hasičů – Velkým zážitkem 
byla i návštěva úvalské hasičárny. Hasi-
či z SDH Úvaly nám trpělivě odpovídali 
na spoustu dětských otázek – od „Kolik 
vody je v autě?“ po „Zachraňujete i zvířa-
ta?“ Děti si prohlédly techniku, vyzkou-
šely helmy a nahlédly do světa těch, kte-
ří pomáhají v nejtěžších chvílích.

Společných zážitků u nás prožíváme 
spoustu a věříme, že si z nich děti odná-
šejí nejen radost a vzpomínky, ale i důle-
žité vědomosti a kompetence.

●  Mgr.�Jana�Hájková

Duben byl v naší mateřské škole 
opravdu bohatý na zážitky, zábavu 
i vzdělávání. Děti si užily pestrý pro-
gram plný tradic, tvoření, poznávání 
přírody i veselého učení. Rádi vám 
představíme alespoň střípky z našich 
dubnových dobrodružství.

Velikonoce ve školce – Začátek měsíce 
patřil Velikonocům. Společně jsme vy-
razili na koledu, prošli nespočet veliko-
nočních stanovišť plných úkolů a tvořili  
v tematických dílničkách. Školka se roz-
zářila barvami, smíchem a velikonoční 
atmosférou – přesně tak, jak to o svát-
cích jara má být.

Čarodějnický rej – Na konci měsíce se 
naše školka proměnila v kouzelnou říši – 
slavili jsme „čarodějnice“! Malí čarodějové 
a čarodějky si vyzkoušeli míchání lektvarů, 
plnili úkoly na kouzelné stezce a zhlédli te-
matické divadélko. Nechyběl ani tradiční 
opečený špekáček a spousta smíchu.

DUBEN�VE�ŠKOLCE:�OD�ČAR�A�KOUZEL� 
AŽ�PO�HMYZÍ�KRÁLOVSTVÍ

Den Země na Klepci – Zúčastnili jsme 
se také oslav Dne Země na Klepci. Děti 
předvedly krásné vystoupení, které 
sklidilo zasloužený potlesk. Děkujeme 
organizátorům za pozvání a příjemné 
dopoledne v přírodě – už teď se těšíme 
na příští rok.

Projektový den: Hmyzí svět –  Ve třídě 
Jablíček jsme se věnovali tématu hmyzu. 
Povídali jsme si o včelách, vosách i čme-
lácích a jejich důležité roli v přírodě. Děti 
postavily vlastní hmyzí hotel, který jsme 
společně umístili na školní zahradu. 



a podpořit jejich spolupráci. Naši uči-
telé se pravidelně účastní workshopů 
a školení. Tentokrát to ovšem bylo ji-
nak: stali jsme se organizátorem. Do 
naší školy v Úvalech dorazilo 25 skvě-
lých lidí – učitelé, ředitelé i IT nadšenci 
z okolních škol a organizací. Přijeli sdí-
let, naslouchat a nechat se inspirovat. 
Společně si povídali o tom, jak dáváme 
technologiím smysl, co se nám osvěd-
čilo a kam dál míříme.

Celým odpolednem provázeli naši uči-
telé Michal Hruška a Marek Salaj. Dě-
kujeme MAP Brandýsko za podporu 
i všem účastníkům za otevřenou at-
mosféru a inspirativní diskuze. Moc si 
vážíme i účasti zástupců města – paní 
starostky Markéty Rydvalové a pana 
zastupitele Miloše Ulricha. Děkujeme 
za zájem a podporu rozvoje školství!

●  Tým�ZŠ�Úvaly
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V rámci projektu MAP IV pro Brandýs-
ko č. projektu: CZ.02.02XX/00/23_017
/0008412 je jedním z našich cílů vzdě-
lávat nejen pedagogické či nepedago-
gické pracovníky, ale také děti. Koncem 
dubna ZŠ Úvaly navštívilo hudební těle-
so Pohádkové dechové kvinteto.

Hudba je mimo jiné prostředek k ven-

JAK�LZE�PROPOJIT�POHÁDKU�S�HUDBOU

Aprílový slavíček

Dlouhé roky bývalo na naší škole zvy-
kem pořádat pěveckou soutěž. S do-
bou covidovou mnohé akce „usnuly“ 
a už to tak zůstalo. Letos dostaly paní 
učitelky Svobodová a Malečková ná-
pad soutěž oživit. Dostala nový název, 
ale náplň zůstala stejná. Mohly se při-
hlásit všechny děti, které baví zpívat 
a chtějí své umění předvést ostatním. 
Nakonec se sešlo 44 statečných. Na-
cvičit písničky by nebylo tak těžké, ale 
zazpívat je před plným hledištěm spo-
lužáků a rodičů, navíc před porotou, 
která vše pozorně sleduje, to už byla 
pro děti velká výzva. Publikum však 
malé zpěváčky podporovalo potles-
kem a dodávalo jim odvahy, takže se 
nakonec všechna vystoupení podařila, 
přestože tréma byla místy veliká. Ti 
nejlepší byli odměněni diplomem, ale 
vítězi byli vlastně všichni. Gratulujeme 
všem žáčkům, kteří se zúčastnili, a dě-
kujeme těm, kteří se jakkoliv podíleli 
na spolupráci a přípravách. Už teď se 
těšíme na další ročník.

Zápis
 
Těsně před Velikonocemi proběhl zá-
pis do prvních tříd. Jako každý rok byly 
zápisové třídy tematicky vyzdobeny  
a rodiče dětem mohli předem vybrat, 
kterou pohádku mají nejraději, takže 
na někoho čekalo Ledové království  
s Elsou, na jiného Spongebob či třeba 
Pat a Mat. Rodiče vyřídili potřebné do-

ZPRÁVY�ZE�ZÁKLADKY
kumenty a děti absolvovaly krátký roz-
hovor s některou z paní učitelek. Záro-
veň si všichni mohli prohlédnout školu 
a také se podívat třeba na ukázku ro-
botických hraček, kterou připravili ko-
legové, kteří učí informatiku. Den byl 
plný pohody, úsměvů a věříme, že bu-
doucí prvňáčci se na školu těší nejmé-
ně tak jako my na ně.

Spolupráce s HW Lab

Zájemci z řad osmáků a deváťáků se 
vydali na exkurzi do otevřené poly-
technické dílny HW Lab. Ta nabízí 
možnost využít přístroje a vybavení  
k nejrůznějším projektům či vzdělá-
vání. Naši žáci absolvovali prohlídku 
a výklad, ale ukázalo se, že mnoho  
z toho už vědí a umějí. Naši žáci prý 
jsou na mnohem vyšší úrovni, než je 
běžné. Zástupci HW Lab se pak naopak 
vypravili k nám, aby se podívali, jak 
funguje škola s vyspělým vybavením 
a pokročilou výukou technologií. Příš-
tí rok můžou někteří naši žáci dostat 
možnost „praxe“ – tedy možnost pro-
vést mladší či méně zdatné žáky z ji-
ných škol technologiemi a sami si zku-
sit práci lektora. Zároveň bude HW Lab 
nabízet jiným školám možnost podívat 
se k nám, jak a s čím pracujeme a jak 
u nás IT funguje.

MAP Brandýsko

MAP pro Brandýsko je projekt financo-
vaný EU, který má zlepšit kvalitu škol 

tilaci našich emocí, což má pozitivní 
vliv na naše duševní zdraví a pohádky 
stimulují naši představivost a umožňují 
prožívat různá dobrodružství v našich 
myslích.

Muzikanti zahráli téměř 200 dětem 
základní školy hudební pohádku Zví-
řátka a Petrovští. Nejen, že děti slyše-



šedesátky s překážkami ve starší kate-
gorii a sbírali hlavně zkušenosti, pro-
tože závodili proti klukům, kteří jsou  
i o tři roky starší. Třeba jako Tomáš 
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ly celý pohádkový příběh, 
ale mohly si poslechnout 
a prohlédnout při hře  
5 hudebních nástrojů – příč-
nou flétnu, hoboj, klarinet, 
lesní roh a fagot. Děti se 
během 45minutové pohád-
ky naučily ústřední písničku 
a doprovodily muzikanty 
brumendem, tleskáním, 
pochodem, poznáva-
ly dle melodie písničky  
z pohádek aj. A na závěr 
„zazvonil zvonec a pohádky 
byl konec“.

●  Alena�Janurová
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Černuška, který byl rozhodně jedním  
z favoritů soutěže, ale „povedlo“ se mu 
dvakrát zapsat neplatný pokus. 

Odpoledne nastoupili na trať 100 m  
s překážkami dorostenka Johanka No-
váková, která vybojovala pro Úvaly první  
a zatím jedinou medaili na Stimaxu, 
a to bronzovou. Tonda Černý a Petr 
Maňas nabírali závodní zkušenosti. 

Svým prvním startem zahájili sezonu  
a testovali svou formu i ostřílení zá-
vodníci v kategorii dospělých- Alena 
Šmídlová, Klára Klímová, Alena Tesa-
řová a Tomáš Geisler, který se umístil 
na skvělém 6. místě.

●  Alena�Tesařová,�SDH�Úvaly

V sobotu 26. 4. závodili zástupci všech 
našich kategorií.

Mladší žáci závodili na prvních letoš-
ních závodech tradičně na Memoriá-
lu L. Báči v Čelákovicích. Počasí nám 
přálo, ale chybičky se vloudily a od-
vezli jsme si 7.místo. Pro někoho první 
závodní zkušenosti, pro jiného super 
půlden s kamarády, věříme, že příště 
to bude ještě lepší.

Starší žáci, dorost a dospělí jeli vyzkou-
šet atmosféru seriálu závodů jednot-
livců v Ústeckém kraji. První kolo Sti-
max cupu se konalo v Ústí nad Labem  
a dopoledne se na start postavili 
tři naši starší žáci. Honzík Černuška 
a Vítek Procházka běželi svoje první 

NABITÁ�ZÁVODNÍ�DUBNOVÁ�SOBOTA� 
ÚVALSKÝCH�HASIČŮ

však konala až v Lánech u Rakovníka. 
Chyběl jim sice jeden člen týmu, ale  
i v šesti členech týmu to šlo, a tak naši 
mladší vybojovali krásné 4. místo. Od-
poledne navíc zůstali v hasičárně, po-
trénovali šedesátky, měli „výjezd“, kdy 
pomáhali zalít zasetou trávu a mohli 
si vyzkoušet vysokotlakou proudnici  

V sobotu 10. 5. závodili opět zástupci 
všech našich věkových kategorií. 

Mladší žáci museli kvůli nízkému počtu 
zbylých závodníků vzdát svou účast na 
soutěži Plamen (dvě štafety + požární 
útok) a jeli alespoň na závody Podli-
panské ligy v požárním útoku, která se 

NABITÁ�ZÁVODNÍ�KVĚTNOVÁ�SOBOTA� 
ÚVALSKÝCH�HASIČŮ



zigenerační klání ve stolní hře Člověče, 
nezlob se. Děti se těší, a kdyby bylo víc 
herních desek a míst, tak by se jich hlá-
silo víc než potřebných 15 hráčů. Na 
všechny čeká malá odměna.

●  Hlásí�Alena�Janurová,�předsedkyně
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Hasiči nabízí volná 
místa na letním  

táboře!

Bude to už 27. LHT  
(25. 7. – 3. 8.) a máme 

ještě volná místa. 

Těšíme se na nové 
táborníky!!! 

Hasič být nemusíš, 
pojď strávit 10 dní 

s Mimoni!!! 

Kontaktuj nás na mailu: 
lhtskalice@gmail.com.

 Cena 3000,- Kč

Cestopis v podání Jany Horové opět 
přilákal dost návštěvníků klubu a zau-
jal stejně jako jindy. V zásobě má naše 
dobrá duše ještě několik nápadů na 
zájezdy a na program také dost. Jsme 
jí za to vděční. 11. 6. se bude konat me-

ÚVALSKÝ�KLUB�DŮCHODCŮ�HLÁSÍ

v dubnu tentokrát vyrazili na druhé 
kolo Stimaxu v Lovosicích. Tomáš Čer-
nuška tentokrát udržel chladnou hlavu 
a získal parádní stříbrnou medaili za 
druhé místo. Vyhlášení se zúčastnila  
v kategorii dorostu i Johanka na 5. mís-

z výjezdové tatry. Nakonec večer opek-
li vuřty nebo chleba a pak měli přes-
pávačku v hasičárně. Všichni si to moc 
užili a určitě si to rádi zopakujeme.

Starší žáci ve stejné sestavě jako  

tě, stejně tak Tomáš Geisler v kategorii 
dospělých v novém osobním rekordu. 
Sestavu doplnila Klára Klímová velmi 
kvalitním výkonem vzhledem k blížícím 
se postupovým soutěžím.

●  Alena�Tesařová,�SDH�Úvaly

také pamětníci, děti a vnuci odbojářů  
a občané. Desky odhalily Markéta Rydva-
lová společně s Lucií Šarochovou, prav-
nučkou gen. Suchomela. Starostka měs-
ta poté položila věnec, občané květiny.

Paní Věra Kapková Šlajerová s dcerami,  
dcera v povstání zastřeleného Františka Šlajera

Pamětní desky druhého odboje stejně 
jako pamětní desky legionářů byly re-

alizovány díky mnoholeté a neúnavné 
práci Lenky Mandové, předsedkyně 
Spolku pro postavení pomníku odbo-
je. Náklady byly kryty z finančních darů 
občanů zaslaných na transparentní 
účet spolku a díky účelové dotaci z fon-
du hejtmanky Středočeského kraje.

Pamětní desky protinacistických odbojářů 
s legionáři a odbojáři

●  Text�a�foto�Vladislav�Procházka

5. května 2025, 80 let od zahájení Květ-
nového povstání v roce 1945 a v upomín-
ku na ukončení 2. světové války, byly v 
Jiráskově ulici slavnostně odhaleny dvě 
pamětní desky se jmény osob, které se 
podílely na odboji za svobodu, demokra-
cii a obnovení Československa během 
nacistické okupace. Slavnosti se zúčast-
nili a promluvili starostka města Markéta 
Rydvalová, Jitka Pokorná, farářka Církve 
československé husitské, Pavel Budský, 
farář Římskokatolické církve, Vlastislav Ja-
ník, ředitel Oblastního muzea v Brandýse 
nad Labem, Zdeněk Jana, člen Republiko-
vé rady Československé obce legionářské  
a Prokop Tomek, odborný a vedoucí pra-
covník Vojenského historického ústavu 
v Praze. Svůj pohnutý životní osud po 
atentátu na R. Heydricha krátce připo-
mněl Svatopluk Bauman. Přítomni byli 

ODHALENÍ�PAMĚTNÍCH�DESEK�HRDINŮM�
DRUHÉHO�ODBOJE
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Všichni soutěžící obdrželi pamětní 
list nebo diplom, drobné ceny a vítě-
zové i poháry. Děti tak měly možnost 
zúročit své nabyté znalosti a věřím, že 
se v hojném počtu zúčastní soutěže  
i v příštím roce.  

Na závěr si dovolím odpovědět na 
otázku, proč ukázat myslivost dětem? 
Protože myslivost představuje životní 
styl spjatý s přírodou. Seznamuje děti 
s ochranou přírody a ekologií. Učí pře-
bírat zodpovědnost za hospodaření  
v krajině. Přivádí děti z virtuálního svě-
ta do reálného. Umožňuje trávit volný 
čas s rodinou a přáteli. Vytváří vazbu na 
krajinu a udržuje naše kulturní dědictví.  

●  Za�MDDM�Zdeněk�Kůta
vedoucí�mysliveckého�kroužku�

Srnečci�z�Úval

V sobotu 26. 4. 
2025 se ve Zvá-
novicích ko-
nalo okresní 
kolo soutěže 
Zlatá srnčí tro-
fej. Jedná se  
o nejstarší dět-
skou soutěž  
s přírodověd-
nou tematikou 
v ČR. Na celo-
státní úrovni se 
letos koná již 
55. ročník, při-
čemž v okrese 

Praha-východ to 
byl 1. ročník po mnohaleté pauze. Smy-
slem soutěže je umožnit setkání dětí  
s hlubším zájmem o přírodu, myslivost 
a její ochranu a formou soutěže ověřit 
a porovnat své znalosti. 

Soutěž je složena ze tří částí. První část 
tvoří teoretický test, kde se správná 
odpověď vybírá ze tří možností. Nej-
menší děti z kategorie 0 mají test ob-
rázkový. Ve druhé části jde o poznává-
ní mysliveckých exponátů (preparáty 
zvěře, kůže, lebky, peří, parohy, rohy, 
myslivecká výstroj a výzbroj apod.)  
a správná odpověď se též vybírá ze tří 
možností. Třetí, a to nejtěžší část tvoří 
terénní poznávací stezka, kde se určují 
dřeviny, byliny, pobytové stopy zvěře, 
myslivecká zařízení apod. Děti jsou 

MYSLIVECKÝ�KROUŽEK�SRNEČCI�Z�ÚVAL�NA�
OKRESNÍM�KOLE�SOUTĚŽE�ZLATÁ�SRNČÍ�TROFEJ

rozděleny do tří soutěžních kategorií. 
Kategorie 0 je určena pro děti z MŠ  
a 1. – 2. třídy ZŠ. Kategorie A je pro děti 
3. – 5. třídy ZŠ. Kategorie B pak pro 
zbývající děti (6. – 9. třídy ZŠ). Vítězové 
kategorie A a B se kvalifikují do národ-
ního finále, které je ve formě čtrnácti-
denního soustředění a letos se koná na 
střední lesnické škole Křivoklát – Písky. 
A jak si na okresním kole vedli Srnečci  
z Úval? Jedním slovem skvěle. V katego-
rii 0 vyhrál Matyáš Kůta a na 2. místě se 
umístil Tobiáš Exner. V kategorii A vy-
hrála Markéta Hranická a v kategorii B 
vyhrál Vojtěch Jůn. Znalosti všech dětí 
byly obdivuhodné a zaslouží si uznání. 
Těm nejlepším blahopřejeme a vítě-
zům držíme pěsti v národním finále. 

Kromě náročné soutěže děti absolvo-
valy i doprovodný program, který pro 
ně připravili členové Honebního spo-
lečenstva Ondřejov a členové kynolo-
gické komise OMS Praha-východ. Při 
střelbě ze vzduchovky si děti mohly 
vyzkoušet své střelecké dovednosti, 
přičemž i mezi Srnečky se našlo něko-
lik skvělých střelců. Během kynologic-
ké ukázky se pak děti dozvěděly, k jaké 
činnosti jsou v myslivosti využíváni lo-
večtí psi a mohly si dokonce i pohladit 
3 štěňata lajky. Už i naši Srnečci tedy 
vědí, že myslivec bez psa je myslivec 
pod psa, nebo přinejmenším polovič-
ním myslivcem.

Důležitější však než jakékoliv umístě-
ní bylo, aby si to děti co nejvíce užily, 
což se i také naplnilo a odjížděli jsme  
s nově nabytými zážitky a zkušenost-
mi.

●  Za�úvalské�skauty� 
Bětka�Udatná

Poslední dubnový víkend jsme se se 
skautkami a skauty vydali na základní 
kolo Svojsíkova závodu. Tam mají děti 
možnost se seznámit s jejich skautský-
mi vrstevníky a vyzkoušet si všechny 
své skautské dovednosti.

V posledních letech Svojsíkovy závody tr-
valy zpravidla jeden den, avšak tento rok 
se ho skautské středisko z Líbeznic roz-
hodlo pojmout jako třídenní akci s více 
moduly. Nevěděli jsme ovšem, kde bude 
samotný závod probíhat, tím pádem to 
bylo ještě o něco dobrodružnější.

Prvním modulem bylo tzv. přežití, kde 
se děti pomocí mapy a jízdních řádů 
měly dostavit na určenou lokaci – zá-
zemí, kde se následně akce konala. Na 
místě si poté měly samy na vařičích 
uvařit páteční večeři, což se oběma na-

POSTUPUJEME�ANEB�SVOJSÍKŮV�ZÁVOD�2025�
šim družinkám podařilo. Druhý modul 
byl samotný závod. Jednalo se o asi 
dvacetikilometrovou trasu se stanoviš-
těmi s různým zaměřením a úkoly. Třetí 
den nás čekaly dva poslední moduly, 
kde skautky a skauti opět mohli sami 
sebe překonat, avšak po jednotlivcích. 
Posledním modulem byla zpětná vaz-
ba, aby organizátoři věděli, jak jsme 
byli spokojeni a co by se mohlo příště 
zlepšit. V průběhu všech modulů byla 
u dětí pozorována spolupráce a jejich 
celkové fungování, od kterého se pak 
odvíjela jejich umístění.

Nakonec proběhlo vyhlášení výher-
ních i nepostupujících družin – od nás  
z druhého místa postoupila do dru-
hého kola klučičí družina Salamandr.  
A naše skautky se umístily na krásném 
devátém místě.



ka ji uzdravila. Dnes jsou lázně Bělo-
ves zavřené a o jejich osudu se vedou 
spory.                                                                                                                                           
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2. místo kata tým junioři Šimon Char-
vát ( a Václav Hetzer, Kryštof Malý)

3. místo kata senioři Ondřej Charvát

3. místo kumite tým junioři Jakub 
Brázda ( a Viktor Linhart, Jan-Matěj Po-
spíšil, Miroslav Hovorka)

Za tyto skvělé výsledky všem závodní-
kům gratuluji. Poctivě se připravovali, 
přestože mnoho z nich je v maturitním 
ročníku a čeká je teď zkouška z dospě-
losti. Děkuji trenérům za vysoké nasa-
zení a skvěle odvedenou práci. Zvlášt-
ní poděkování patří organizačnímu 
týmu, v jehož řadách bylo velké úval-
ské zastoupení. Moc si vaší pomoci 
vážím! Poslední dík patří městu Úvaly  
a Národní sportovní agentuře, které 
náš klub dlouhodobě podporují. 

●  Jana�Konečná,�
předsedkyně�Sport�Úvaly�
a�manažerka�ME�JKA�2025

O druhém květnovém víkendu hosti-
la Česká republika Mistrovství Evropy  
v karate JKA. Šampionát se konal  
v pražské UNYP aréně. Účastnilo se ho 
337 závodníků z 25 zemí. Letošní sou-
těž byla rozšířena o jednu věkovou ka-
tegorii, což kladlo vysoké nároky na or-
ganizační tým. Celkově se závodilo ve 
3 věkových kategoriích: junioři, senioři 
a adults, v disciplínách kata (sestava  
s imaginárním nepřítelem), kumite (zá-
pas), kata tým a kumite tým. 

Českou republiku reprezentovalo 
46 závodníků. Česká výprava patřila 
společně s německou, srbskou a bel-
gickou výpravou k nejpočetnějším. 
Poslední 2 evropské šampionáty jsme 
byli nejúspěšnějším účastníkem v po-
čtu získaných medailí, o to větší tlak  
a odpovědnost za dobrý výsledek cítili 
závodníci na domácím poli. Od první-
ho startu však bylo jasné, že si „jdeme“ 
pro medaile. 

V medailové statistice jsme s 12 zla-
tými, 5 stříbrnými a 6 zlatými me-

MISTROVSTVÍ�EVROPY�KARATE�2025�–�PRAHA
dailemi opět zcela suverénně vy-
hráli. Za námi pak skončila Belgie  
s celkovým počtem 9 medailí.  

V národních barvách nastupovalo  
i 9 úvalských borců: Kája Kytková, 
Gábi Mastná, Anežka Vrbenská, Ond-
ra Charvát, Ríša Vašek, Tomáš Tříska, 
Šimon Charvát, Kuba Brázda a Adam 
Janík. Všichni podali skvělé výkony 
a téměř všichni si sáhli na medaili: 

1. místo kata tým senioři Tomáš Tříska, 
Ríša Vašek a Ondřej Charvát 

1. místo kata tým seniorky Karolína 
Kytková, Gabriela Mastná ( a Míša Vaš-
kovská)

1. místo kumite tým senioři Adam Ja-
ník (Kryštof Petržílek, Jiří Mikula, Viktor 
Linhart) 

2. místo kata seniorky Karolína Kytková

2. místo kata senioři Richard Vašek

Na zpáteční cestě jsme navštívili lázně 
Velichovky. Jsou to takové malé, klidné 
a příjemné lázně. Někteří z našich čle-
nů se zde léčili po operaci pohybového 
ústrojí, a tak si zavzpomínali na pobyt 
zde.
A tak nám už nezbývalo než se vrátit 
domů a těšit se na příští výlet. 

●  Eva�Pilátová

Dne 22. 4. 2025 proběhl náš první vý-
let, a to hned za hranice všedních dnů,  
i tak se dá nazvat polská Kudowa 
Zdroj. Byli jsme na nákupech a pak již 
následoval Náchod, kde jsme se dob-
ře naobědvali a dojeli jsme k prameni  
s minerální vodou. Ochutnali jsme mi-
nerálku Idu, která se dříve prodávala 
jako Běloveská kyselka. Ida byla na-
zvána po princezně Idě, která se vdala 
na náchodský zámek a místní minerál-

VÝLETY�SPCH



    

SPORTSPORT18 ŽIVOT ÚVAL 6/2025

základy lezení a bezpečnosti. Násled-
ně zažijí výlet na velkou horolezeckou 
stěnu v centru Smíchoff a dvoudenní 
lezení na skalách v Českém krasu s pře-
spáním v chatkách. 

Koncem července proběhne i kemp 
pro ty nejmenší sportovce. Summer 
Camp v Dolních Břežanech je vhod-
ný pro předškoláky, kteří milují pohyb  
a chtějí se pomocí zábavných her zlep-
šit v technice běhání, házení i obrat-
nosti. Kompletní přehled všech kempů 
včetně možnosti přihlášení naleznete 
na academy-sport.cz/camp.

Už teď zároveň ve většině lokalit běží 
přihlašování na další sezonu, která za-
číná v září. Naši členové i všichni dal-
ší zájemci si tak mohou zajistit místo 
v některé z tréninkových skupin ještě 
před prázdninami, kompletní přehled 
tréninků ve všech našich lokalitách 
naleznete na academy-sport.cz v sekci 
kroužky! 

●  Vít�Voltr

Je před námi poslední měsíc školního 
roku a s ním i sezony Sport Academy. 
Čekají nás poslední tréninky, na kterých 
se holky a kluci se sezonou rozloučí 
a společně s trenéry zhodnotí, kam se 
ve svých sportovních dovednostech po-
sunuli. Rádi bychom poděkovali všem 
našim členům za skvělé sportovní vý-
kony v sezoně a jejich rodičům i dalším 
našim podporovatelům za důvěru, kte-
rou v nás vkládají. Jen díky ní totiž mů-
žeme naši akademii neustále rozvíjet  
a umožňovat sportovat a kvalitně trávit 
volný čas většímu a většímu počtu ho-
lek a kluků.

Definitivní tečku za sezonou připravu-
jeme na sobotu 21. června, kdy uspo-
řádáme florbalový turnaj Academy 
Cup. Hrát se bude systémem s play-off 
podobně, jako je tomu například v nej-
vyšší české florbalové soutěži Superlize 
nebo v hokejové NHL. Kromě samotné-
ho florbalového turnaje připravujeme 
pro účastníky i sportovní soutěže, rodi-
če se mohou těšit na tombolu. Hrát se 
bude ve sportovní hale v Dolních Břeža-
nech, dopoledne se tradičně představí 

FINÁLE�SEZONY�SPORT�ACADEMY�–�POSLEDNÍ�
TRÉNINKY,�ZÁVĚREČNÝ�TURNAJ�I�LETNÍ�KEMPY!

mladší sportovci od 1. do 5. třídy, od-
poledne potom bude patřit těm starším 
od 5. do 9. třídy. Pro nejlepší nebudou 
chybět hezké dřevěné medaile, první tři 
týmy obdrží i pohár a všichni si za účast 
odnesou sladkou odměnu. Přijďte si 
užít den plný čestného sportovního 
soupeření a radosti z pohybu! Přihláše-
ní už teď na academy-sport.cz/activity/
turnaje-florbal/ nebo u trenérů.

Ani v létě Sport Academy nespí! V plném 
proudu jsou přípravy příměstských 
kempů, na které nám zbývají poslední 
volná místa! Chystáme pět florbalo-
vých kempů, dva z nich v hale Na Fialce  
v Říčanech, jeden v Dolních Břežanech 
a dva na konci prázdnin ve Škvorci. Kro-
mě florbalu si na nich účastníci vyzkou-
ší i mnoho dalších sportů a pohybových 
her. 

Pro milovníky výšek jsou určeny dva 
horolezecké kempy vedené zkušenými 
instruktory, které budou mít základ-
nu na ZŠ profesora Švejcara v Praze 
v Modřanech. Účastníky čeká den na 
místní horolezecké stěně, kde se naučí 

Starší z bratrů, Vasilij, člen juniorské 
reprezentace ČR a student Gymnázia 
U Libeňského zámku, nastoupil celkem 
ke dvanácti závodům – a ve všech zís-
kal medaili. Z toho deset bylo zlatých 
a dvě bronzové. Potvrdil tak svou po-
zici mezi juniorskou světovou špičkou.

Mladší bratr Bořivoj, 14letý žák Zá-
kladní školy v Úvalech, se také postavil 
na startovní bloky a ve srovnání s juni-
ory do 18 let předvedl vynikající výko-
ny v osobních rekordech. I když zatím 
medailová umístění sbírat nezačal, tak 
jeho nejlepší umístění bylo skvělé šes-
té místo a i v některých dalších disci-

Bratři Plocovi reprezentují Českou repub-
liku ve světové konkurenci podvodních 
sportů

Letošní zima a jaro se nesly ve zname-
ní mimořádných sportovních úspěchů 
dvou mladých úvalských sportovců 
– bratrů Vasilije a Bořivoje Plocových. 
Oba se zúčastnili tří kol Světového po-
háru v ploutvovém plavání a rych-
lostním potápění v kategorii juniorů, 
která se konala ve Francii (Aix-en-Pro-
vence), Itálii (Lignano Sabbiadoro)  
a Španělsku (Barcelona). A výsledky 
byly vynikající.

Z�ÚVAL�AŽ�NA�STUPNĚ�VÍTĚZŮ�SVĚTOVÉHO�
POHÁRU
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plínách se probojoval do první desítky. 
Zkušenosti ze světového poháru jsou 
pro něj skvělým základem pro budoucí 
reprezentační kariéru.

Účast na těchto mezinárodních závo-
dech je nejen sportovní výzvou, ale  
i finančně náročnou záležitostí. Proto 
velmi děkujeme městu Úvaly za pod-
poru, díky které bylo možné absolvo-
vat tuto výjimečnou soutěžní sérii. Vě-
říme, že i díky této pomoci se mohou 
oba mladí talenti dále rozvíjet a repre-

mem také podívá.

Bratři Plocovi dokazují, že cesta k úspě-
chu vede přes každodenní práci, od-
hodlání a silnou vnitřní motivaci. Dou-
fáme, že jejich příklad namotivuje další 
děti k tomuto krásnému sportovnímu 
odvětví a sportu obecně.

●  Za�trenérský�tým� 
Jevgenija�Plocová

zentovat naši obec i republiku na nej-
vyšší úrovni.

Sportovní sezona ale zdaleka nekončí. 
V červnu čeká Vasilije mistrovství 
světa na řeckém ostrově Chios, které 
je vrcholem mezinárodní sezony. Před 
tím se oba v květnu chystají na mist-
rovství České republiky v Olomou-
ci, kde se budou ucházet o další tituly  
v domácí konkurenci. A na podzim je 
Mistrovství světa na volné vodě v Egyp-
tě, kam se Vasilij jistě s národním tý-

    

OSOBNÍOSOBNÍ

Zde začínají podrobné vzpomínky na květ-
nové povstání, které přeskočím… Neza-
pomenu na druhé veřejné vystoupení. 
Vedli jsme studentský průvod na Hrad-
čanské náměstí, kde jsem pár metrů stál 
od prezidenta Beneše. S úsměvem mu-
sím vzpomenout na naše vystoupení na 
oslavě americké nezávislosti 5. července.  
U zbytku Wilsonova pomníku jsme měli 
zahrát Fibichův pochod „V nový život“. 
Začíná sólovým signálem trubky. „Bo-
houši jde to do Ameriky,“ hecoval ho můj 
kolega Karel a Bohouš třikrát kiksnul … To 
už pan Horálek hovoří o Úvalech… V létě 
54 přišel za mnou pan Votruba, kapelník 
úvalské „stovky“ a já se stal jejím členem. 
V té době jsme měli obsazení jako Vlach, 
5 saxofonů, 3 trumpety, 3 trombony  
a rytmiku s kytarou a hráli jsme všechny 
Vlachovy orchestrální novinky … atd, atd.

Pan Horálek se narodil v Třebestovicích  
13. 11. 1926 a v Úvalech se ocitl v roce 
1952, kde se posléze oženil. Bydlel s man-
želkou nejdřív v Raisově ulici a pak koupili 
domek v nynější Wolkerově ulici, kde spo-
kojeně dožil s dcerou svá plodná léta a vě-
domím, že pro mládež se zájmem o hudbu 
jako učitel udělal maximum. A to by bylo na 
další dlouhé vyprávění. Tak ještě fotografie 
z malého koncertu žáků ZUŠ Český Brod.

●  K�rodině�a�přátelům�se�upřímně�
ke�vzpomínce�přidává�Alena�Janurová

Vzpomínka na člověka, kterého jsme 
mohli vídat brzy ráno, stále ve svém vy-
sokém věku, s trekovými holemi, dělat 
kilometrové zdravotní procházky od 
Pražské po Klánovický les a zpět. Zemřel 
v požehnaném věku 98 let 16. dubna. Byl 
spjat v Úvalech s dobou velkého kultur-
ního vyžití 50. až konce 70. let a orches-
trem STO. 

S panem Horálkem jsem byla dávno do-
mluvena, že na základě otázek, které spolu 
sestavíme, uděláme scénář dalšího dílu na-
táčení videa Paměť města Úvaly. Počkáme, 
až nastane uvolnění proticovidových opat-
ření a v sálku DPS natočíme jeho „zpověď“ 
ohledně života v Úvalech a tvorby a zejmé-
na o jeho působení v orchestru STO.

Koncem ledna 2022 mi pan Horálek sdělil, 
že ho pomyšlení na natáčení stresuje, že ho 
opouští paměť, že odstupuje od dohody na-
táčení. Poslal alespoň několik stránek vzpo-
mínek, které sepsal dříve. Škoda, že video 
rozhovor odmítl, byl totiž i přímým účastní-
kem květnových událostí v r. 1945 na Podě-
bradsku. Jeho 6stránkové paměti, které po 
odmítnutí alespoň poslal, předáme Paměti 
národa Post Bellum.

Úryvky z nich nám při poslední vzpomínce 
na skromného, všestranného, zapáleného 
hudebníka, učitele hudby v ZUŠ v Českém 

JAROSLAV�HORÁLEK
Brodě, a také člena i posléze vedoucího ka-
pely STO, pomohou ji uložit do podvědomí 
těch, kdo ho znali. … „Již zřejmě od raného 
dětství jsem projevoval zájem o hudbu. 
Ale pro svoji malou postavu jsem až ve 
4. třídě obsáhl půlové housle. Na výuku 
jsem chodil v polední přestávce k panu 
Černému. Housle jsem nosil v klotovém 
pytlíku namísto v pouzdře. Bylo dražší. 
Po vyučování jsem pytlík uvázal k taš-
ce na záda, ale některý dobrý kamarád 
mě pytlík odvázal a ten skončil na škol-
ní chodbě. Jako pilný žáček jsem doma 
chtěl přehrát uložený úkol, ale housle ne-
hrály, šeptaly. U houslí je spodní a horní 
deska rozepřena kolíčkem, kterému se 
říká duše a tento se pádem položil. A tak 
tatínek přes esovité výřezy v horní desce 
houslí dokázal kolíček postavit a houslím 
se vrátil hlas. U houslí jsem vydržel i po 
skončení školy. Ale pro velké množství 
zájmů bylo málo času na cvičení, a tak 
jsem cestou k paní učitelce zadaný úkol 
očima přehrál. A výsledek, pochvala paní 
učitelky za pilnou přípravu. V této době 
jsem už byl učněm v továrně na letecké 
přístroje Vincence Hodka. Válka byla již 
ve třetím roce a já někde objevil mož-
nost koupit saxofon. Můj týdenní plat 
byl 50 korun a cena za nástroj 2.500. 
Ale s dotací rodičů jsem nástroj získal…  
V krátké době zde byla kapela, která hrá-
la taneční repertoár. A zde se objevila po-
třeba klarinetu a já musil pilně dohánět 
znalost hry na nástroj. Pražáci po osmé 
přijeli vlakem, to jsme šli do hostince  
u Buriánů a tam nacvičovali nové sklad-
by. O oběd jsme se s Pražáky podělili  
k menší radosti našich maminek, byla válka  
s přídělovým systémem. Po obědě jsme 
zase hráli, ale to se do sálu vtírali moji 
kamarádi a kamarádky, aby si zatančili. 
Psal se rok 1944, Němci prohrávali válku,  
a tak byly všechny zábavy zakázány. Proto 
se na sále nesvítilo a netopilo a my hráli  
v zimnících. O Vánocích jsme udělali pěk-
ný koncert. I v roce 45 jsme hráli, ale ma-
minky povolily jednu zkoušku za měsíc ze 
stravovacích důvodů… 
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Petružálek a synové, s.r.o.
Odvoz stavebního odpadu, sutě, zeminy
Písky, štěrky, recyklát, tříděná zemina

Zemní a výkopové práce
Praha 9 – Běchovice / Český Brod 

mobil: 603 242 142 
info@sute-pisky.cz 
www.sute-pisky.cz

ZAHRADNÍ PRÁCE
● čištění zarostlých pozemků s odvozem

● sekání vysoké trávy, mulčování
● zakládání a kompletní údržba trávníků

● řez a výsadba živých plotů, stromů a keřů
● úklid listí s odvozem

● snížení, prořez, kácení stromů
● frézování pařezů, výkop kořenů

● postřiky, odplevelení pozemku, dlažby

Tel.: 608 961 169, www.jelovsky.cz

Kominictví Mičkal – sídlo Úvaly
Tel.: 604 490 886

Web: www.kominiknapohodu.cz
Kompletní kominické služby

KOMINICTVÍ NĚMEC – čištění,  
revize, opravy. Telefon 775 132 921

• SERVIS, REVIZE PLYNOVÝCH SPOTŘEBIČŮ
• REVIZE TLAKOVÝCH NÁDOB STABILNÍCH
• REALIZACE A KONTROLY SPALINOVÝCH 

CEST
ING. TOMÁŠ PINKAVA   TEL: +420 608 153 818 

POHŘEBNÍ SLUŽBA
Jan Žížala s.r.o.

Firma:
po – pá  7.30 – 15.30

282 01 Český Brod, Husovo nám. 16
321 622 488, 605 977 191,

773 782 479
e-mail: pohrebnictvi-zizala@seznam.cz

Pohřební ústav
Pavel Kos
602 221 511, 321 622 615

Český Brod  
Nám. Arnošta z Pardubic 1384
www.pohrebnisluzbykos.cz

    

INZERCEINZERCE

Dne 4. 6. 2025 uplyne 20 let od chvíle, kdy nás navždy opustila moje milovaná maminka a Vaše „Vendulka“ paní Věnceslava 
Paříková. S láskou a úctou stále vzpomínají dcera Šárka, vnučky Michaela a Karolína s rodinami a synovec David.
Největší radost bys měla, stejně jako mám já, z Chrudoška, Gretky a Benjaminka. „Kdo v srdci žije, neumírá.“

Koupím pole, louky ve středních Čechách, 
nabízím min. 100Kč/m2, tel. 603442474

Opravy střech, nátěry, klempířské 
práce včetně zakázkové výroby

Tel.: 603 723 486

Štíhlý sedmdesátník, SŠ, abstinent a nekuřák, by se rád seznámil s ženou z Úval, či okolí, samotnému mi je 

v domě smutno, telefon 607 761 079, prosím o seriózní jednání.
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Doprava, zemní práce, demolice, úpravy zahrad
Stavební práce, výstavba inž. sítí, pokládka zámkové dlažby
Výstavba zahradního zavlažování, jezírek
Výstavba základových desek, hrubých staveb

AKCE:  Tříděná zemina zahradnÍ:                   150/t 
              Tříděná zemina zásypová:                    50/t
  RECYKLÁT: ŽIVIČNÝ       0/63     220/t

www.jkstado.cz | jkstado@jkstado.cz | Fb: jkstado | Tel.: 724699655
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